
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 200 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Ander-
sen (S).

Spørgsmål nr. 200:
”Den netop offentliggjorte DANMAP-rapport, der opgør det danske forbrug af 
antibiotika og følger resistensudviklingen i bakterier, viser, at forbruget af 
bredspektrede antibiotika fortsat er stigende i primærsektoren. På landets sy-
gehuse er forbruget af bredspektrede antibiotika steget med 125 pct. fra 2000-
2009. Hvad vil regeringen gøre for at sikre, at lægerne får vejledning om at 
bruge antibiotika korrekt, så vi undgår unødig brug af antibiotika?”

Svar:
For at kunne besvare spørgsmålet fyldestgørende har jeg indhentet bidrag fra 
Sundhedsstyrelsen og Statens Seruminstitut.

Som en del af ”Fælles antibiotika- og resistenshandlingsplan” fra maj 2010 har 
jeg nedsat et nationalt antibiotikaråd under Sundhedsstyrelsens ledelse, og 
rådet har netop afholdt sit første møde. En af det nye råds vigtige opgaver bli-
ver at bistå Sundhedsstyrelsen, Fødevarestyrelsen og andre relevante myn-
digheder med udformning, implementering og monitorering af passende regu-
lerende foranstaltninger. I løbet af 2011 vil rådet, der er tværgående sammen-
sat, udarbejde konkrete forslag til indsatser - herunder sikring af hensigts-
mæssig vejledning til lægerne om ordination af især bredspektrede antibiotika. 
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